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Osnovano i konstituirano Gospodarsko-socijalno vijeće u KZŽ
Dožupan Anđelko Ferek Jambrek na čelu zagorskog GSV-a

U Krapini je potpisan sporazum o osnivanju Gospodarsko - socijalnog vijeća u Krapinsko – zagorskoj županiji te je održana
njegova konstituirajuća sjednica. Vijeće je osnovano sporazumom predstavnika sindikalnih središnjica: Saveza samostalnih
sindikata Hrvatske, Matice hrvatskih sindikata, Nezavisnih hrvatskih sindikata, Hrvatske udruge radničkih sindikata te Hrvatske
udruge poslodavaca i Krapinsko-zagorske županije. Sjednicu je sazvao župan Željko Kolar koji je i predsjedao do izbora
predsjednika vijeća.
Vijeće ima 12 članova, po četiri predstavnika Hrvatske udruge poslodavaca, udruga sindikata više razine za koje je utvrđeno da
ispunjavaju kriterije reprezentativnosti za zastupljenost u tripartitnim tijelima na nacionalnoj razini te Krapinsko - zagorske
županije.
Za predsjednika je izabran zamjenik župana za gospodarstvo Anđelko Ferek Jambrek, a za dopredsjednike Darko Šalković,
predstavnik Saveza samostalnih sindikata Hrvatske i Damir Gorup, predstavnik Hrvatske udruge poslodavaca. Gospodarsko-
socijalno vijeće je na konstituirajućoj sjednici donijelo Poslovnik o radu i Program rada za 2015. godinu. Tema sljedeće sjednice
je Stanje nezaposlenosti i zapošljavanja na području Županije. (ZI)

Održana Obrtnička noć udruženja obrtnika Pregrada
Svoju, sada već tradicionalnu, „Obrtničku noć“ održalo je Udruženje obrtnika Pregrada, Hum na Sutli, Desinić. Pozdravnu riječ

prisutnima uputio je domaćin, predsjednik tog Udruženja obrtnika, Milan Burić, a potom su nazočne pozdravili predsjednik
Hrvatske obrtničke komore, Dragutin Ranogajec, predsjednik OKKZŽ Davor Pleško te Zvonko Jutriša, načelnik općine Hum na
Sutli. Nastavljajući višegodišnju tradiciju, i ove godine uručena su priznanja OKKZŽ obrtnicima za dugogodišnje, kontinuirano
vođenje obrta.
Za 20 godina kontinuiranog obavljanja obrta priznanja je uručio Predsjednik OKKZŽ Davor Pleško, a primili su ih: Ivan Šlogar,
Vlado Večerić, Krunoslav Martinko, Franjo Flegar, Tomislav Grilec, Ignac Bosnar, Stjepan Golubić, Vesna Golubić, Gordana
Špiljak,Stjepan Kobilar, Milan Korbar i Gabrijel Šeligo, zatim za 25 godina Jadranka Šorša, Tomislav Krušec, Vlado Svečak,
Veljko Podboj, Branko Balen, Ivan Vrhovski i Ignac Završki.
Predsjednik HOK-a, Dragutin Ranogajec uručio je priznanja za 30 godina Branku Petecinu i Josipu Kamenskom, a za 35 godina
uspješnog vođenja obrta priznanja su primili: Danijela Čuček, Ivan Škrinjar, Zlatko Špiljak (obrti u nasljeđu) i Boris Oberški.
Vlasniku obrta u nasljeđu, Dubravku Ceraju, uručeno je priznanje za 40 godina rada obrta. (ZI)
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ZABOK Investicija u plasiranje poljoprivrednih proizvoda
Nakon četiri mljekomata, Zagorci dobili
i prvi jajomat

Obiteljsko poljoprivredno gospodarstvo Igora Perhota iz Svetog križa Začretja, otvorilo je prvi jajomat na području Krapinsko
- zagorske županije, u Zaboku iza zgrade Privredne banke, uz dućan Strahinjčice.
– Želimo nastaviti tradiciju uzgoja kokoši i proizvodnje jaja naše bake. Zasad imamo 300-tinjak kokoši, od čega 180 hrvatica te
120 domaćih grahorastih kokoši i dnevno proizvodimo od 150 do 250 jaja. Proizvodnju ćemo nastojati i proširiti. Kako bi
kupcima naša roba bila što dostupnija, odlučili smo investirati u nešto novo. Sam jajomat koštao me 54 tisuće kuna, a to je
nešto i dodatnih troškova za korištenje prostora i struje što sam dogovorio suradnjom sa Strahinjčicom - rekao nam je Perhot.
Na otvorenju jajomata bio je i zagorski dožupan Anđelko Ferek Jambrek. Rekao je kako Županija sufinanciranjem kamata na
kredite i ostalim vrstama pomoći pomaže mladim poljoprivrednicima. Tako su među ostalim pomogli i otvaranju četiri
mljekomata u Zagorju i dva u Zagrebu na kojima se dnevno prodaje između 1200 i 1500 litara mlijeka.
Inače, cijena kutije od deset jaja varira, zavisno o veličini, vrsti i uzgoju jaja od deset do 18 kuna, a jajomat prima kovanice od
50 lipa, kunu, dvije i pet te papirnate novčanice od deset i 20 kuna. Pri tom dakako i vraća preplaćeni novac. Jaja je jučer kupila
i 75-godišnja umirovljenica Ljerka Kosir.
– Lijepo je što smo takvo nešto dobili u susjedstvu. Domaća jaja za razliku od onih koje kupujemo u trgovačkim lancima su
ukusnija, žumanjak je žući i sigurni smo da su friška, rekla je Ljerka. (Mladen Mandić)
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Odabrano finalno rješenje registarskih tablica, a novi sustav će obuhvaćati
svih 128 gradova u zemlji
GradonačelnikDonje Stubice Juraj Srebačić:
„DO“ ne dolazi u obzir, tražit ćemo troslovnu
oznaku „DST“
- Mi smo mali grad i nećemo tako skoro imati 100.000 stanovnika da bi nam trebale četiri znamenke na registraciji, a oznaka
„DST“ bi za nas bila izvanredna, smatra Srebačić

Nakon više od godinu dana, odabrano je finalno rješenje registarskih pločica koje će se na automobilima diljem zemlje naći
od 1. srpnja ove godine. Između tri rješenja koje je MUP predstavio početkom ožujka, pobijedio je rad Nikole Đureka i suradnika,
na kojemu se na mjestu gdje se do sada nalazio hrvatski grb sada nalaze crveni i plavi kvadratić, na lijevi dio tablice je dodan
logo EU, malo je promijenjen font slova, a na desni dio je dodan bar kod.
Novi sustav registarskih tablica će, odlučio je MUP, obuhvaćati i svih 128 gradova. Tako bi se uz dosadašnje 34 uvele i 94 nove
oznake. Svi gradonačelnici imaju rok da se do 7. travnja izjasne jesu li zadovoljni predloženom oznakom. Ako nisu suglasni,
trebaju do tog datuma dostaviti svoj prijedlog.
Najnezadovoljniji „svojom“ oznakom u Zagorju je svakako Juraj Srebačić, gradonačelnik Donje Stubice, koja bi, prema prijedlogu
MUP-a trebala imati oznaku „DO“.
- Taj „DO“ uopće ništa ne govori o Donjoj Stubici i nikako ne možemo biti zadovoljni. Ne znam zašto se za nas četiri – pet,
koliko nas je nezadovoljno, a praksa je to i u inozemstvu, ne bi napravila iznimka pa da imamo tri slova. Mi smo mali grad i
nećemo tako skoro imati 100.000 stanovnika da bi nam trebale četiri znamenke na registraciji, a oznaka „DST“ bi za nas bila
izvanredna. Pa čak nas ni taj „SC“ koji je logičniji od „DO“ ne zadovoljava, a jedina je dvoslovna kombinacija koja je ostala, rekao
nam je gradonačelnik Srebačić, još jednom dodavši da „DO“ ne dolazi u obzir i da čak nema ništa protiv dosadašnje oznake „KR“,
ali, pita se, što ako u dogledno vrijeme ukinu Županije?

DST JS007
Gradonačelnik Donje Stubice
Juraj Srebačić
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Ostali gradonačelnici više-manje zadovoljni
Majdak: S oznakom "ZL" još nam samo fali da imamo i zlatne tablice

S druge strane, Srebačićev „susjed“ iz Oroslavja, Ivan Tuđa, zadovoljan je oznakom „OR“ za svoj grad.
- Ta varijanta nam je i jedina prihvatljiva i zadovoljni smo. Čitava ta ideja o oznakom svakog grada na tablicama je meni
sasvim u redu jer tako i one postaju dio gradskog identiteta. Uostalom, ako je dosad mogla imati Krapina svoju oznaku, ne
vidim zašto ne bi moglo imati i Oroslavje, zaključuje Tuđa.
Novi – stari gradonačelnik Zlatara Stanko Majdak također je zadovoljan oznakom „ZL“ za svoj grad.
- Sad kad ćemo imati oznaku „ZL“, još nam samo zlatne pločice fale, našalio se Majdak.
U Zaboku su pak među građanima odlučili provesti anketu kako bi bili sigurni da su se dobro izjasnili 7. travnja, iako se načelno
slažu s oznakom „ZB“
- Dobili smo nekoliko prijedloga i za oznaku „ZA“. Mi smo oba rješenja poslali stručnjacima, zapravo svima koji na ovaj ili onaj
način brinu o Zaboku. Na kraju, na građanima će biti da odluče, a ne na nama, rekla je dogradonačelnica Nevenka Gregurić.
Oznaka „KL“ za Klanjec zadovoljava i gradonačelnika Zlatka Brleka, dok krapinskog gradonačelnika Zorana Gregurovića, kojem
se ionako ništa ne bi promijenilo muči nešto drugo.
- Ne znam kako će se to riješiti s općinama, odnosno koja će općina ulaziti pod koju oznaku grada. Primjerice, Krapinske
Toplice graniče i s Krapinom i sa Zabokom, čiju će njihovi mještani imati oznaku, pita se Gregurović, dodajući da ne shvaća
čemu uopće takva promjena koja će vrlo vjerojatno biti dodatni trošak za državni proračun, ali i za građane.
Slično razmišlja i gradonačelnik Pregrade Marko Vešligaj, koji kaže da bi prvo trebalo vidjeti kako će se to odraziti na državni
proračun, ali da nema ništa protiv ako se pokaže da proračun to može podnijeti.
- Iako, „PD“ za nas nije najsretnije rješenje, zadovoljniji bismo bili s „PG“, ali ta je oznaka rezervirana za grad Pag. No, vidjet
ćemo još, rekao je Vešligaj.
Inače, više o korištenju novih registarskih oznaka odgovorio je ministar unutarnjih poslova Ranko Ostojić:
– Ta promjena neće povećati troškove građanima. Svi gradonačelnici koji govore da je to nepotreban trošak trebaju znati da
troška za građane nema. Svatko tko ima postojeću pločicu može je koristiti sve dok mu automobil prolazi tehnički pregled, neće
biti nikakvih rokova u kojima bi ih bilo potrebno zamijeniti. U EU se može i s postojećim pločicama, ali na nju imamo obvezu
stavljanja oznake HR – objasnio je ministar Ostojić.
Nove pločice dobivat će svi oni koji po prvi put registriraju svoj automobil, kao i oni koji to žele. Također, svakome će biti dano
na izbor da na tablici odabere slovnu oznaku grada koju želi. Cijena nove registarske pločice za sada nije utvrđena, ali unatoč
novim elementima poput bar koda, ne bi trebala puno odstupati od dosadašnje koja iznosi osamdeset kuna. (ZI)

S lijeva na desno: gradonačelnik
Oroslavja Ivan Tuđa, gradonačelnik
Zlatara Stanko Majdak

Slika desno: zamjenica gradonačelnika
Zaboka Nevenka Gregurić

Gradonačelnik Krapine
Zoran Gregurović

Gradonačelnik Pregrade
Marko Vešligaj

Gradonačelnik Klanjca
Zlatko Brlek
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Legalizacija bespravno izgrađenih objekata
U Zagorju zaprimljeno 27.092
zahtjeva, dosad ih je riješeno
37 posto

U Krapinsko – zagorskoj županiji ukupno je za legalizaciju, te za ozakonjenje
obiteljskih kuća i gospodarskih objekata, zaprimljeno 27.092 zahtjeva. Kako nam je
rekao zagorski pročelnik Stjepan Bručić iz Upravnog odjela za prostorno uređenje u
Krapinskoj – zagorskoj županiji, dosad je već izdano 37 posto pravomoćnih rješenja,
dok je još petina, ili 20-ak posto predmeta, pred skorim završetkom. Tijekom postupka
legalizacije u Zagorju je dosad ukupno prihodovano oko 3,5 milijuna kuna. Zagorje je
zasad po riješenim slučajevima postupka legalizacije, doznali smo, negdje na razini
hrvatskog prosjeka, no pročelnik Upravnog odjela Stjepan Bručić, rekao nam je kako ne
zna kako Zagorje danas, što se tiče broja obrađenih predmeta, stoji sa statistikom s
ostatkom Hrvatske. Gordan Glas iz arhitektonskog poduzeća Dagor d.o.o. iz Klanjca,
pojasnio nam je i koliko Zagorce koštaju troškovi same legalizacije.
Troškovi geodezije i arhitekture
- Geodetski snimak nezakonito izgrađene zgrade košta oko 2500 kuna, a arhitektonski elaborat zgrade manje od sto četvornih
metara košta oko 1800 kuna. Dakle, za troškove geodezije i arhitekture, cijena za legalizaciju kuće do 200 četvornih metara
prosječno u Zagorju iznosi oko 7000 kuna, a ako je kuća manja od sto četvornih metara oko 5300 kuna – rekao nam je Gordan
Glas.
Na te cijene dakako idu i kazne zbog nelegalne gradnje koje propisuju jedinice lokalne samouprave i Hrvatske vode, pa zavisno
u kojem zagorskom gradu ili općini živite, troškovi mogu narasti i duplo. Tako će vas legalizacija prosječne obiteljske kuće s
pripadajućim gospodarskim objektom u konačnici stajati između 15 i 20 tisuća. (Mladen Mandić)
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Održana druga sjednica Županijskog savjeta mladih
Isplanirali pet programskih područja – naglasak je
na obrazovanju i zapošljavanju

U Krapini je održana druga sjednica Županijskog savjeta mladih, na kojoj je donijet Program rada za 2015. godinu. Odlučeno
je da će Savjet mladih nastaviti raditi po konceptu organiziranja tematskih sjednica na kojima sudjeluju stručni govornici iz
određenih područja. Savjet će, uz tematske sjednice, po potrebi organizirati sjednice koje će pratiti dnevni red Županijske
skupštine, a njegovi članovi i njihovi zamjenici će sudjelovati na sjednicama Županijske skupštine i njezinih radnih tijela. Sve ovo
bi trebalo rezultirati donošenjem mišljenja, prijedloga i preporuka Županiji o pitanjima i temama od interesa za mlade.
Savjet mladih je svoj rad u 2015. godini isplanirao u pet programskih područja: Obrazovanje, profesionalno osposobljavanje i
usavršavanje u kontekstu cjeloživotnog učenja, zatim zapošljavanje, poduzetništvo mladih i socijalna politika za mlade te
aktivno sudjelovanje mladih u društvu, volonterski rad i politička participacija. Četvrto područje su zdravlje, sport i kultura, a
peto Mladi u europskom i globalnom okruženju.
Savjet mladih će u okviru navedenih programskih područja, osim organiziranja tematskih sjednica, razmjenjivati iskustva s
drugim savjetima mladih te jedinicama lokalne i regionalne samouprave u Hrvatskoj; sudjelovati u radu nadnacionalnih i
regionalnih platformi, a posebice u okviru Youth Regional Networka (YRN); sudjelovati na okruglim stolovima, konferencijama i
projektima u Hrvatskoj i inozemstvu, posebno u okviru organizacija kojima je Krapinsko-zagorska županija članica te u regijama
s kojima Krapinsko-zagorska županija ima sporazume o suradnji.
Cilj Savjeta je, istaknula je predsjednica Veronika Kolman, stvoriti proaktivnu snagu mladih koja će zahvaljujući međusobnoj
razmjeni iskustava i komunikaciji biti prepoznatljiv pokretački element u donošenju odluka od potreba i interesa svih mladih na
području Krapinsko-zagorske županije. (ZI)

Kako do potpora za projekte i programe
Završile radionice za udruge, do 7. travnja se još mogu tražiti dodatna
objašnjenja

U Zaboku je održana posljednja informativna radionica za udruge, koje je organizirala Krapinsko – zagorska županija
povodom raspisanog natječaja za dodjelu potpora projektima i programima udruga u ovoj godini. Radionice su organizirane u
suradnji sa Zagorskom razvojnom agencijom, u namjeri da se udrugama olakša izrada projektnih ili programskih prijedloga i
kako bi se izbjegle eventualne pogreške i nedostaci u prijavljivanju, jer su u odnosu na prijašnje godine izmijenjeni obrasci.
U proteklih deset dana radionice su održane u šest gradova na području županije - u Klanjcu, Donjoj Stubici, Krapini, Zlataru,
Pregradi i Zaboku, a sudjelovalo je ukupno 90-ak predstavnika udruga.
KZŽ financijske potpore udrugama putem natječaja daje još od 2003. godine. Prošle godine potporu su ostvarile 54 udruge,
odnosno 55 projekata i 10 programa rada, za što je utrošeno ukupno 576.040 kuna.
Ove godine je u županijskom proračunu osigurano ukupno 500.000 kuna, a udruge mogu ostvariti potporu od pet do najviše 50
tisuća kuna.
Prijave za dodjelu potpora mogu se podnijeti najkasnije do 17. travnja. Cjelokupna natječajna dokumentacija dostupna je na
mrežnim stranicama Krapinsko - zagorske županije ili se može podići osobno u Upravnom odjelu za zdravstvo, socijalnu skrb,
udruge i mlade.
Eventualna pitanja i dodatna tumačenja mogu se postavljati na istoj stranici do 7. travnja, gdje je objavljena i prezentacija s
održanih radionica. (ZI)
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Na snagu stupio novi zakon o sjedištima općinskih sudova

Zagorski sudovi i suci i dalje će raditi na istim
lokacijama

Od 1. travnja ove godine, na snagu je stupio novi Zakon o područjima i sjedištima sudova. Odredbama ovog zakona,
Općinski sud u Zlataru je nadležan za područje općina Bedekovčina, Budinščina, Desinić, Đurmanec, Gornja Stubica, Hrašćina,
Hum na Sutli, Jesenje, Konjščina, Kraljevec na Sutli, Krapinske Toplice, Kumrovec, Lobor, Mače, Marija Bistrica, Mihovljan, Novi
Golubovec, Petrovsko, Radoboj, Stubičke Toplice, Sveti Križ Začretje, Tuhelj, Veliko Trgovišće, Zagorska Sela i Zlatar Bistrica te
gradova Donje Stubice, Klanjca, Krapine, Oroslavja, Pregrade, Zaboka i Zlatara. Danom stupanja na snagu Zakona, Općinski sud
u Krapini i Općinski sud u Zaboku, nastavljaju s radom kao stalne službe Općinskog suda u Zlataru.
- Stalne službe u Krapini i Zaboku i dalje nastavljaju s radom na lokacijama na kojima su i do sada radili. Svi suci obavljat će
svoje dužnosti također na istim lokacijama kao i do sada, osim jedne sutkinje koja je do sada radila u Zaboku, a koja dolazi u
sjedište Općinskog suda u Zlataru. I svi ostali službenici do daljnjeg ostaju raditi na svojim radnim mjestima, a spisi se sucima
dodjeljuju u rad automatski prema članku 42 Pravilnika o radu u sustavu eSpis-a. Zadržani su također i samostalni
zemljišnoknjižni odjeli – rekla nam je predsjednica Općinskog suda u Zlataru Jasmina Pižir Mataija.
Dodala je i kako će se jednostavni sudski poslovi poput pribavljanja uvjerenja da se vodi kazneni postupak i dalje obavljati na
istim lokacijama.
- Zemljišno knjižni izvadci za područje bilo kojeg suda mogu se izvaditi u bilo kojem zemljišnoknjižnom odjelu, ostavinski

predmeti dodjeljuju se javnim bilježnicima sa sjedištem u mjestu prebivališta ostavitelja, a građanski predmeti rješavat će se u
pravilu na najbližoj lokaciji nadležnog suda na kojoj će se predmet najbrže riješiti. Kazneni predmeti i radni sporovi rješavat će
se pak isključivo u sjedištu Općinskog suda u Zlataru. – rekla je predsjednica zlatarskog Općinskog suda Jasmina Pižir Mataija.
Dodala je i kako novim zakonom, pristup sudu građanima ne bi trebao biti otežan jer egzistiraju stalne službe kao i samostalni
zemljišnoknjižni odjeli. No, kako je jedan od kriterija dodjele predmeta sucima i njihova opterećenost, moguće jer da se za
pojedine vrste predmeta postupci vode u sudu, odnosno stalnim službama izvan sjedišta stranaka. Na dodjelu predmeta, sud
nema nikakav utjecaj, jer se on dodjeljuje automatski i prema unaprijed određenom algoritmu.
- Kako će se u budućnosti sve to odraziti na rad suda i na stranke u postupku, u ovom trenutku nije moguće ocijeniti jer je novi
Zakon tek stupio na snagu – rekla nam je predsjednica zlatarskog Općinskog suda Jasmina Pižir Mataija. (Mladen Mandić)
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Zlatar Bistrica
Grade se solarna elektrana i trafostanica

U zlatarbističkoj gospodarskoj zoni, investitor Trasa d.o.o. počeo je s izgradnjom
solarne elektrane. Pored ove investicije, općina Zlatar Bistrica je na natječaju od
Ministarstva gospodarstva dobila 250 tisuća kuna i zajedno s HEP-om ide u izgradnju još
jedne trafostanice u ovoj gospodarskoj zoni.
- Ovim investicijama će u potpunost biti zaokružena energetska neovisnost i funkcionalna
opremljenost, a solarna elektrana i trafostanica će omogućiti daljnje širenje zone, i svi
izgrađeni gospodarski subjekti će biti u jednoj vrsti simbioze" – rekao je načelnik općine
Zlatar Bistrica Žarko Miholić. Najavljene investicije trebale bi se realizirati do kraja ljeta.
(mlm)

Sa sjednice Općinskog vijeća
I Mihovljan pristupa „Zelenim bregima“

Prošlu godinu u Mihovljanu ostvarili su proračunski višak od 181.000 kuna. Taj će
se novac, odlučili su vijećnici, upotrijebiti za pokrivanje minusa iz prethodnih godina.
Vijeće je imenovalo i Povjerenstvo za otkup zemljišta za parkiralište uz mjesno
groblje, za što je osiguran novac u ovogodišnjem proračunu. Na sjednici su donesene
i odluke kako se kreće u izradu strategije razvoja do 2020. godine, počinje se s
izradom izmjena i dopuna Prostornog plana, te kako će Općina pristupiti Lokalnoj
akcijskog grupi "Zeleni bregi". Iz programa ruralnog razvoja RH, rekao je načelnik
Mihovljana Zlatko Bartolić, općina Mihovljan kandidirat će se i za uređenje dviju
prometnica na području općine - 450 metara dugu cesta Gregurovec – Cicnjaki - Novi
Golubovec te staru cestu „Marija Magdalena“ u dužini od 2300 metara. Donesena je
također i odluka o sanaciji pet cesta koje su oštećene prilikom elementarne
nepogode, zbog čega je stanovnicima otežan ili pak skroz onemogućen prilaz
obiteljskim kućama. (mlm)

Zagorska Sela
Kodrnja: Imamo svu dokumentaciju za
realizaciju projekta „Pločko“

Općinsko vijeće Zagorskih Sela donijelo je Godišnji izvještaj o izvršenju
proračuna za 2014. godinu. Prihodi su ostvareni u iznosu od 2.786.745 kuna i
svake godine se sve više smanjuju, rekao je načelnik Zagorskih Sela Željko
Kodrnja. Stoga se moraju prilagođavati i novim planovima i programima.
Načelnik Kodrnja istaknuo je kako općina Zagorska Sela ima spremnu
projektnu dokumentaciju za prijavu na mjeru Programa ruralnog razvoja, a riječ
je o obnovi objekta „Pločko“ koji je još jedini neuređeni objekt u središtu
Zagorskih Sela. Radi se o općinskom objektu za kojeg su Zagorska Sela prije tri
godine iz fondova Europska unije, za izradu projektne dokumentacije, dobili 70
tisuća kuna. (mlm)
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Tradicija pucanja za Uskrs stara je već 500-tinjak godina
I ove će godine zagrmjeti
kubure s Kostela

Uz uskrsne blagdane i ove će se godine održati tradicionalna "Kostelska
uskrsna pistola", čija je tradicija stara već skoro 500 godina. Članovi Straže
grofa Keglevića, vlasnika Kostelgrada, u noći između Velike subote i Uskrsa
čuvali su Kristov grob, a pri izlasku iz crkve u zoru, pucnjevima iz kubura
slavili su Isusovo uskrsnuće. Običaj danas ima status zaštićenog
nematerijalnog dobra RH. Manifestacija „Kostelske pistole“ se otvara na
Veliku subotu na igralištu Područne škole Kostel, gdje se osim pucnjave
domaćih i kuburaša iz Dubrovnika, Bakra i Požege, može razgledati i izložba
"Uskrs u Kostelu". Prije samog otvorenja, postrojbe će otići i na svečani
mimohod Krapinom, a zapovjednici će potom dati i prijavak zagorskom
županu Željku Kolaru. Nakon svečanog otvorenja i druženja, u 20 sati u crkvi
sv. Mirka u Kostelu, slijedi blagoslov vatre i streljača.
Na sam Uskrs, jutarnja misa je u 6 sati, a potom Kosteljani i njihovi gosti
glasnim pucnjevima obilježavaju kraj korizme i veliko uskrsno slavlje.
Poslijepodne u 16 sati svi se okupljaju na "Večernici“. Dan kasnije, na
Uskrsni ponedjeljak, događaj se nakratko seli iz Kostela na Vinagoru na
zavjetno hodočašće Majci Božjoj Vinagorskoj. Manifestacija "Kostelska
Uskrsna pištola" završava idućeg vikenda, na Bijelu nedjelju, kada se slavi i
Dan grada Pregrade. (Mladen Mandić)

Klanjec
Trg Antuna Mihanovića mališani ukrasili
pisanicama

Klanječka Gradska knjižnica Antuna Mihanovića, i ove je godine uz Uskrs,
ukrasila stari klanječki trg Antuna Mihanovića kojeg će ovih dana krasiti
prigodno postavljeno drvce ukrašeno pisanicama. Pisanice su ukrašavane na
dječjim radionicama u klanječkoj Gradskoj knjižnici, a dio pisanica još prošloga
tjedna donijeli su u knjižnicu i učenici prvog razreda klanječke škole s
učiteljicom Dubravkom Jelušić. Vješanju pisanica kojeg su još u utorak započeli
mališani Dječjeg vrtića Kesten, pridružile su se i članice Sekcije za tradicijsko
rukotvorstvo klanječke Matice umirovljenika te klanječka Likovna udruga “Oton
Iveković“. (mlm)

Uskrsni ponedjeljak u Velikom Taboru
U cilju promocije i prezentacije običaja pucanja iz kubure u uskrsno

vrijeme u Hrvatskom zagorju,
Kuburaško društvo Desinićka kubura, na Uskrsni ponedjeljak u 14 sati, u
srednjovjekovnom dvorcu Veliki Tabor, organizira pucanje kuburaša na
kojem će sudjelovati šest zagorskih kuburaških udruga. Uz Desinićku kuburu,
iz tradicijskih zagorskih pištola će pucati i „Desinićki oružniki“, Kuburaško
društvo „Kostelska pištola“, Društvo „Ban Toma Erdödy“ iz Kačkovca, „Sveti
Martin“ iz Sutlanske Poljane te Kuburaško društvo „Sveti Petar“ iz Prišlina.
Uz pucanje, u Velikom Taboru održat će se također i prezentacijska radionica
ukrašavanja kubura, izrade baruta te demonstracija slanja pošte uz pomoć
golubova pismonoša. (mlm)
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Održana 131. skupština DVD – a Sveti Križ Začretje
„Svi vatrogasci su nam dobro opremljeni i educirani
da odgovore bilo kakvom izazovu“

Na 131. redovnoj godišnjoj Izvještajnoj skupštini DVD – a Sveti Križ Začretje, osim izvještaja za proteklu godinu u kojem je
naglasak stavljen na niz manifestacija kojima je Društvo obilježilo 130. obljetnicu, donesen je i plan rada te financijski plan za
ovu godinu. Društvo i dalje teži povećanju i pomlađivanju članstva, pa će tako i u 2015. godini nastaviti kadrovsko
osposobljavanje članova, rad s mladeži, pripremat će se za natjecanja, nastavit će se održavati vatrogasni dom i provoditi razne
akcije, a u planu je i opremanje članova sa novom opremom.
– S ponosnom ističem da su nam svi vatrogasci dobro opremljeni i educirani za odgovoriti bilo kakvom izazovu, istaknuo je
predsjednik DVD-a Sveti Križ Začretje Miljenko Šoštarić te posebno pohvalio vatrogasnu mladež koja jamči nastavak tradicije
vatrogastva u ovom kraju.
Na skupštini su dodijeljena i priznanja zaslužnim vatrogascima, pa je ono najznačajnije – priznanje za naj vatrogasca 2014.
dodijeljeno Juraju Matkunu za sudjelovanje na svim intervencijama u protekloj godini, kojih je bilo devet. Prisutne je pozdravio i
općinski načelnik Marko Kos, koji je pohvalio rad Društva te napomenuo kako će Općina i dalje nastaviti potpomagati rad DVD-a.
Uz članove domaćeg društva te članove brojnih društava iz cijele Hrvatske, skupštini je prisustvovalo i pobratimsko društvo iz
Slovenije, PGD Slovenske Konjice. (ZI)

Tuhelj
„Hrvatski vuk“ najuspješniji na Državnom prvenstvu

U sportskoj dvorani u Tuhlju, u organizaciji Savate kluba Hrvatski vuk iz Velikog Trgovišća i Savate saveza Krapinsko
– zagorske županije, održano je Prvenstvo Hrvatske u savateu za kadete i kadetkinje. Nastupilo je 11 klubova iz cijele Hrvatske,
među njima i nekoliko njih iz Zagorja. Najboljom kadetkinjom proglašena je Lea Beber, dok je najbolji kadet bio Alen Javorić Ilić,
oboje iz kluba domaćina, Hrvatskog vuka iz Velikog Trgovišća, koji je ekipno bio i daleko najuspješniji na cijelom natjecanju. Već
12. travnja u Areni Varaždin, održat će se i eliminacije Državnog prvenstva za seniorke, seniore, te za juniore. (mlm)

Predsjednik DVD-a Sveti Križ
Začretje Miljenko Šoštarić
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U Oroslavju otvorena izložba Put igračaka
U Gradskoj knjižnici Oroslavje je otvorena izložba Put igračaka, koja predstavlja završetak istoimene građanske inicijative

koja je sinonim za rješavanje problematike nepoznavanja tradicijskih drvenih igračaka Hrvatskog zagorja koje su uvrštene u
nematerijalnu baštinu UNESCO-a i registar kulturnih dobara Republike Hrvatske. Udruga mladih Feniks iz Oroslavja je u sklopu
Inicijative organizirala radionice izrade drvenih dječjih igračaka koje je vodio majstor Ivica Mesar iz Tugonice. Radionice su
održane u Osnovnoj školi Oroslavje, dječjim vrtićima Cvrkutić i Šlapica i Domu kulturu Oroslavje. Radovi nastali na ovim
radionicama izloženi su na završnoj izložbi. Otvorenju izložbe su osim zamjenice župana Jasne Petek nazočili i gradonačelnik
Oroslavja Ivan Tuđa te majstori Ivica Mesar i Zvonimir Majdak, koji je tom prilikom zajedno sa djecom izradio tradicionalnu
tamburicu.
Građanska inicijativa Put igrački provodila se zahvaljujući financijskoj potpori Grada Oroslavja i zaklade za poticanje
partnerstva i razvoja civilnog društva iz Pule u sklopu decentraliziranog modela financiranja Nacionalne zaklade za razvoj
civilnoga društva. (ZI)
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